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V
oetbal is een sport van ieder-

een en voor iedereen. De afge-

lopen maanden hebben we

veel tijd geïnvesteerd om

diversiteit in het voetbal te promoten.

Samen met de KNVB hebben we regel-

matig gesprekken gevoerd hoe je meer

kansen geeft aan iedereen om voetbal

meerdimensionaal te laten worden. Ik

constateer een paar positieve verande-

ringen in het Nederlands voetbal, maar

we zijn er nog lang niet.

Diversiteit is een mooi woord. Ik hoop

dat wij met ons allen veranderingen

zullen stimuleren om verschillende

culturen een kans te geven binnen

onze organisaties. Het moet zeker niet

voor de bühne zijn. Al jaren geleden

riepen een paar spelers in de Premier

League dat er meer zwarte coaches een

kans moeten krijgen op het hoogste ni-

veau. Meerdere grootheden zoals Ruud

Gullit en Clarence Seedorf hebben ge-

zegd dat er relatief weinig kansen zijn

voor zwarte trainers in het betaald

voetbal. En er zijn nog steeds weinig

vrouwen, die topfuncties bekleden bin-

nen het professioneel voetbal. Het lijkt

alsof we nog steeds kampen met voor-

oordelen. 

Gelukkig zie ik wel veranderingen. Een

jaar geleden werd Marianne van Leeu-

wen gekozen als directeur betaald voet-

bal bij de KNVB. Het feit dat een vrouw

aan het roer staat in het Nederlandse

profvoetbal zegt veel. Bij Oranje werd

Edgar Davids toegevoegd als assistent-

bondscoach van Louis van Gaal. En de

recente aanstelling van Nigel de Jong

als directeur Topvoetbal is een prima

zet bij de KNVB. Het zijn maar een paar

voorbeelden en ik hoop dat de komen-

de tijd meer positieve veranderingen

zullen plaatsvinden. Ik weet het zeker

dat er binnen het voetbal mensen met

een andere huidskleur, religie of ge-

aardheid het verdienen een eerlijke

kans te krijgen. 

Daarbij kijk ik ook naar onze eigen or-

ganisatie, de VVCS. Wij hebben Claudia

van Heiligenberg in dienst. Zij zet zich

met hart en ziel in om het vrouwen-

voetbal sterker te maken. In ons VVCS-

bestuur treedt Pia Rijsdijk op als vol-

waardige bestuurslid. We hopen snel

een 'gemengde' CSR (Centrale Speel-

sters Raad) te mogen presenteren, om

daarmee een collectieve speelster-stem

binnen de KNVB te hebben.

De CSR van onze mannen is veelzijdi-

ger geworden met jongens van en met

een andere culturele achtergrond. En

daar ben ik enorm trots op. Omdat we

zo niet meer alleen vanuit één positie

naar het voetbal kijken. 

Voetbal is van iedereen en voor ieder-

een. En dat moeten we accepteren, om-

armen en koesteren.  

WIJ HEBBEN VEEL TIJD 
GEINVESTEERD IN HET PROMOTEN
VAN DIVERSITEIT IN VOETBAL

EVGENIY LEVCHENKO

‘Voetbal is een
sport van iedereen
en voor iedereen’
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Wat geldt er wettelijk en wat wordt in de CAO
bepaald? Oftewel, waar moet je op letten?

1. DE WETTELIJKE AANZEGPLICHT
De aanzegplicht geldt voor alle arbeidscontracten welke voor

bepaalde tijd (en een langere periode dan zes maanden) worden

gesloten. Omdat wij in het betaald voetbal alleen contracten

voor bepaalde tijd kennen, krijgt een ieder hier mee te maken.

De aanzegplicht wil zeggen dat de club verplicht is om de spe-

ler/speelster minimaal één maand voor de afloopdatum van

het contract schriftelijk te informeren of zij met hem/haar ver-

der wil, en zo ja, onder welke voorwaarden. Deze verplichting

geldt alleen voor de clubs.

Zegt de club niet tijdig aan, dan heeft dat de nodige gevolgen:

• Zegt de club niet aan, dan is zij een “boete” verschuldigd aan

de speler/speelster van een maandsalaris;

• Zegt de club te laat aan, dan moet zij een “boete” naar rato

betalen. Oftewel, twee weken te laat aanzeggen betekent twee

weken salaris  doorbetalen;

LET OP!
De vervaltermijn voor het verhalen van de boete is twee maanden na de
einddatum van het contract. Heb je de club er op gewezen en blijft men
weigerachtig, dan moet het arbitrageverzoek dus voor 1 september 2023
bij de Arbitragecommissie van de KNVB zijn ingediend. Deze termijn
kan niet worden verlengd.

Een speler/speelster met een eerste aflopend contract die niet

verder wil met de club heeft niet de plicht om dit schriftelijk

mee te delen.

VOORBEELDEN:
• Een speler/speelster met een eerste contract voor één

seizoen dat afloopt. De technisch directeur vertelt

hem/haar alleen mondeling dat de club niet verder wil:

de aanzegging had uiterlijk een maand voor de afloop van het
contract schriftelijk moeten geschieden. De club is een maandsa-
laris als boete verschuldigd.

• Een speler/speelster met een eerste contract voor één sei-

zoen dat afloopt. De club informeert hem/haar twee

weken voor de einddatum van het contract schriftelijk

dat zij het dienstverband niet wenst te verlengen: de aan-
zegging had twee weken eerder moeten geschieden. De club is een
boete verschuldigd van twee weeksalarissen.

2. WAT WORDT ER IN DE CAO BEPAALD VOOR EEN CLUB DIE HET 
DIENSTVERBAND MET EEN SPELER/SPEELSTER WIL BEËINDIGEN?

Bij ieder aflopend verlengd contract is, naast de aanzeg-

ging, een tijdige mededeling noodzakelijk. Indien sprake

is van een verlengd contract dat afloopt en de club besluit

dat zij niet verder wil met jou, dan moet de club jou dit

per aangetekende brief uiterlijk op 31 maart 2023 laten

weten. Oftewel, dat had al moeten gebeuren. Dit noemen

wij de “tijdige mededeling”. 

Doet de club de tijdige mededeling niet, dan betekent dit

dat jouw contract automatisch wordt verlengd voor het sei-

zoen 2023/2024 en wel onder dezelfde financiële voorwaar-

den zoals die gelden voor het nu nog lopende seizoen

2022/2023. Wil je dat niet, dan moet je de club per aange-

tekende brief uiterlijk op 15 mei 2023 laten weten dat je

het dienstverband wenst te laten eindigen per 30 juni aan-

staande. Let wel op dat zelf beëindigen betekent dat je nor-

maliter geen WW krijgt indien je bij einde contract geen

werk hebt.

LET OP!
Deze regeling van schriftelijke mededeling geldt in het vrouwen-
voetbal enkel voor speelsters met een dienstverband bij een club
waar een CAO van toepassing is. Dit zijn momenteel Ajax, PSV en
FC Twente.

LET OP! 
In het geval je dus een aflopend, eerder verlengd contract hebt, dat
niet opnieuw verlengd wordt, heeft de club dus te maken met én de
aanzegplicht én de plicht om tijdig een mededeling te doen. Dit zijn
dus twee aparte verplichtingen, welke in dit geval naast elkaar
bestaan. Wel had de club dit in één op uiterlijk 31 maart 2023
gezonden aangetekende brief kunnen combineren. In dat geval zou
de brief als aanzegging én als mededeling kunnen aanzien worden.
Clubs willen in dergelijke aangetekende brief nog wel eens “creatief”
opnemen dat het initiatief om het contract te doen eindigen van de
speler/speelster komt. De bedoeling daarvan is dat de club zo pro-
beert de transitievergoeding te omzeilen (zie hieronder). 

EINDE CONTRACT PER 30 JUNI 2023
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CON
FRON
TA
TIES

mr Louis Everard

BIJ EEN AFLOPEND EERSTE CONTRACT GELDT ALLEEN DE AANZEGPLICHT
Voor de duidelijkheid: een eerste contract voor bepaalde tijd

loopt automatisch af. Het maakt dan niet uit of dit eerste con-

tract voor één of meerdere seizoenen werd gesloten. Dit betekent

zoveel dat niemand hier iets aan hoeft te doen, noch hiertegen

iets kan doen. Dit verandert niet. De club is dus niet verplicht

hiervoor een tijdige mededeling te doen. Wel geldt in dit geval de

aanzegplicht (zie hiervoor).

LET OP! 
In het geval van een aflopend, eerste contract heb je dus alleen te maken
met de aanzegplicht van de werkgever.

3. HEB JE RECHT OP DE TRANSITIEVERGOEDING?
Sinds 1 januari 2020 geldt de Wet arbeidsmarkt in balans. Deze

wet bepaalt dat alle werknemers (dus ook in het voetbal) die in

dienst waren bij een werkgever (je club) en van wie het contract

op initiatief van de werkgever niet wordt voortgezet zonder dat

de werknemer hiervan een ernstig verwijt kan worden gemaakt,

recht hebben op een transitievergoeding. De transitievergoeding

bedraagt 1/3 maandsalaris per gewerkt jaar (dus een heel sei-

zoen). Daar bovenop wordt ook voor elke maand, week en dag dat

het dienstverband duurde het jou toekomende bedrag berekend.

Voor deze resterende periode wordt dit op een pro rato basis

berekend.

Voorbeeld:

Een speler/speelster tekende per 1 januari 2019 een eerste con-

tract tegen € 4.000,-- per maand. De club besluit het contract

niet te verlengen, van welk besluit de speler/speelster tijdig (dus

uiterlijk 31 maart 2023) op de hoogte werd gesteld middels een

aangetekend schrijven. Hij/zij is gerechtigd tot een transitiever-

goeding ten bedrage van 4 maal 1/3 maandsalaris voor de vier

hele jaren plus 1/2 maal 1/3 maandsalaris voor het laatste half

jaar. Bij de berekening van het maandsalaris moet je ook de

vakantietoeslag meenemen. De VVCS is van mening dat ook het

gemiddelde van de in het   seizoen verdiende premies moeten

worden meegenomen bij de berekening van het maandsalaris.

Voor de exacte berekening kun je gebruik maken van de reken-

tool van de overheid. Ga hiervoor naar: 

https://rekenhulptransitievergoeding.nl/

LET OP MET EEN VASTSTELLINGSOVEREENKOMST
Er zijn clubs die speler/speelsters een vaststellingsovereenkomst

voorleggen waarin wordt bepaald dat partijen met wederzijds

goedvinden overeenkwamen om het dienstverband te laten eindi-

gen. Teken je dat als speler/speelster, dan is de consequentie dat

je je recht op een transitievergoeding verspeelt. Immers, je hebt

dan ingestemd met de beëindiging en is er dus mogelijk geen

sprake van een einde van het dienstverband op initiatief van de

werkgever. Indien de overeenkomst niet correct is opgesteld kan

ook je recht op een werkloosheidsuitkering in gevaar komen.

WAT ALS JE NA BEËINDIGING TOCH EEN NIEUW AANBOD KRIJGT?
Iets dat ook geregeld voorkomt is dat de club na eerst de beëindi-

ging van het dienstverband te hebben aangezegd toch met de

speler/speelster in onderhandeling treedt en hem/haar een voor-

stel doet voor een nieuw contract. Wat zijn de consequenties voor

de transitievergoeding indien de speler/speelster een hernieuwd

aanbod weigert? Het antwoord op deze vraag is afhanke-

lijk van de hoogte van het door de club gedane aanbod.

Is dit een gelijkwaardig of beter contract, dan verspeel je

met een afwijzing het recht op een transitievergoeding.

Is het voorstel qua loonvoorwaarden minder dan het

laatste contract, dan heeft de afwijzing geen verdere

gevolgen voor je recht op een transitievergoeding.

Overigens kan de club pas een lagere aanbieding doen

nadat je schriftelijk hebt verklaard hiermee in te stem-

men. 

LET OP!
De transitievergoeding is volgens de wet alleen verschuldigd bij
(volledige) beëindiging van de arbeidsovereenkomst. De Hoge
Raad heeft echter voorzien in de mogelijkheid van “deeltijdont-
slag” met een pro rata aanspraak op de transitievergoeding in
bijzondere gevallen, waarin de omstandigheden ertoe dwingen
om de arbeidstijd van de werknemer substantieel en structureel
te verminderen. Van een substantiële vermindering is sprake als
de arbeidstijd met minimaal 20% is verminderd. Dit betekent
dat wanneer de club aan een werknemer, wiens fulltime overeen-
komst eind juni af loopt, een halftime aanbod doet, de werkne-
mer bij aanvaarding van dat aanbod toch gerechtigd is tot de
helft van de transitievergoeding. In de 'voetbalpraktijk' komt dit
scenario het vaakst voor bij coaches.

TWIJFEL JE OF HEB JE VRAGEN?
Heeft de club jouw eerder verlengde contract beëindigd

en wil je zeker weten of je recht hebt op een transitiever-

goeding, en zo ja, hoe hoog dat (totale) bedrag dan

behoort te zijn, neem dan geen risico en bel het kantoor

van de VVCS. Dat geldt uiteraard ook wanneer je vragen

hebt over de aanzegplicht.

4. DE VVCS SOLLICITATIESERVICE
Heb je, omdat je nog geen nieuwe club hebt gevonden,

een werkloosheidsuitkering aangevraagd, neem dan ook

contact op met de VVCS. Als lid kun je namelijk een

beroep doen op de VVCS Sollicitatieservice. Dit betekent

dat de VVCS jouw sollicitatieverplichting, die het UWV

stelt bij een WW-uitkering, tijdelijk overneemt om jou in

staat te stellen om goed na te denken over en je voor te

bereiden op de volgende stap. 
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MAX DE JONG / AL AHLI SAUDI (SAU)
Max de Jong tekende op 1 juli 2021 een contract als assistent-

coach bij deze viervoudig Saudische landskampioen. Op 5

maart 2022 werd het contract door de club beëindigd en werd

er in onderling overleg de ontslagvergoeding overeengekomen.

Deze moest in twee termijnen uitbetaald worden. De eerste bet-

aling gebeurde onmiddellijk bij de ondertekening. De tweede

betaling zou gebeuren op 30 Juni 2022. De club werd door

VVCS in gebreke gesteld, maar reageerde niet. De zaak werd bij

de FIFA PSC (bevoegd voor coaches) ingediend en de club werd

veroordeeld tot betaling van de achterstallige ontslagpremie. Er

werd pas overgegaan tot betaling nadat de club een nationaal

en internationaal transferverbod opgelegd kreeg.

ANASS NAJAH / FC AKRITAS CHLORAKAS (CYP)
Anass Najah tekende op 2 september 2021 een arbeidsovereen-

komst met de Cypriotische club FC Akritas ingaand vanaf 2 sep-

tember 2021 en eindigend op 31 mei 2022. Overeenkomstig het

contract had de speler recht op een netto bonus in het geval de

club in de top 4 zou eindigen van het kampioenschap op het

tweede niveau in Cyprus. Volgens het contract is deze bonus

alleen verschuldigd indien de speler aan meer dan 50% van de

in aanmerking komende officiële wedstrijden heeft deelgeno-

men. De speler nam deel aan 28 van de 30 wedstrijden: 26 wed-

strijden als basisspeler en 2 als invaller. De club eindigde op de

3de plaats in de rangschikking. Aan beide gestelde voorwaar-

den werd dus voldaan. Voorts had de speler ook nog recht op

één retourvlucht vanuit Paphos of Larnaca. De club betaalde

alle maandsalarissen correct uit, maar bleef in gebreke om de

bonus en de vlucht te betalen. De speler schakelde VVCS in om

zijn belangen te verdedigen. De club werd in gebreke gesteld en

er werd een klacht ingediend bij FIFA. Uiteindelijk betaalde de

club alsnog de achterstallige bedragen. 

LUIS PEDRO / ND ILIRIJA 1911 (SLO)
Luis Pedro tekende op 1 januari 2022 een contract tot het einde

van het seizoen bij de Sloveense club N.D. Ilirija. De speler scha-

kelde de VVCS in, aangezien hij de laatste 2 maanden van zijn

contract niet kreeg uitbetaald. Al vrij snel volgde na een eerste

ingebrekestelling de uitbetaling van de maand mei 2022, maar

de club weigerde vooralsnog de maand juni 2022 te betalen. De

club gaf als reden dat er in juni geen activiteiten meer gepland

stonden. Dit argument snijdt uiteraard geen hout, aangezien

het contract tot einde juni werd gesloten en de club zelf invul-

ling geeft aan de planning. Bovendien werd er contractueel ook

4 weken 'vakantie' gegarandeerd waarvan twee weken verplicht

aan het einde van het seizoen. Het dossier werd overgemaakt

aan de bevoegde commissie van de FIFA en via een verkorte pro-

cedure werd de club veroordeeld tot het betalen van het ach-

terstallige bedrag. Aangezien de club in eerste instantie de uit-

spraak niet nakwam, werd er een nationaal  en internationaal

transferverbod opgelegd. Hierop ging de club begin januari

2023 alsnog over tot betaling en werd het transferverbod opge-

heven. 

DAMIAN VAN BRUGGEN / SD NK OLYMPIJA LJUBLJANA (SLO)
Deze Nederlandse speler tekende op 15 februari 2022

bij deze Sloveense club een overeenkomst tot eind juni

2022. Sloveense clubs zijn blijkbaar weinig creatief,

want net zoals bij Luis Pedro komt deze club met dezelf-

de nietszeggende argumenten om het loon van juni

niet uit te betalen. Na de uitspraak door FIFA DRC gaat

de club alsnog over tot betaling van het laatste maand-

salaris.

ZAKARIA EL AZZOUZI  / FC BRASOV STEAGUL RENASTE (ROE)
Deze Nederlandse speler tekende bij deze club een over-

eenkomst voor het seizoen 2021/2022 ingaand vanaf 4

september 2021 en eindigend op 30 juni 2022. De speler

heeft naast het vaste maandsalaris eveneens recht op

een huisvestingsvergoeding, wedstrijdpremies, doel-

punt- en assistbonus en 3 retourvluchten. De betalingen

verlopen al gedurende het hele seizoen moeizaam en

verschillende bedragen ontbreken. De club reageert niet

op de ingebrekestellingen. Het dossier werd door VVCS

inmiddels overgedragen aan FIFA DRC. Het is nu wach-

ten op verdere behandeling van zijn dossier. 

JEFFREY NERAL / ERGOTELIS (GRI)
Op 1 augustus 2020 hebben de Nederlandse speler

Jeffrey Neral en de Griekse club FC Ergotelis een

arbeidsovereenkomst ondertekend die geldig is vanaf 3

augustus 2020 tot en met 30 juni 2022. Zoals in de

meeste Griekse spelerscontracten heeft de speler recht

op een beperkt maandelijks nettosalaris, maar wordt er

daarnaast elke twee maanden een bijkomende bonus

uitbetaald. Het hoeft niet te verbazen dat de speler niet

volledig wordt uitbetaald. Aan het einde van het sei-

zoen sluiten de club en de speler een vaststellingsover-

eenkomst betreffende de uitstaande salarissen aan het

einde van het contract. De club geeft aan dat de speler

met zijn claim beroep kan doen op een garantiefonds

van 150.000 EUR waaraan elke profclub dient bij te dra-

gen. Alleen blijkt dit bedrag reeds verdeeld tussen de

eerste 15 gegadigden die zich hadden aangemeld: een

soort “first come, first serve”- principe. Er werd dus een

klacht ingediend bij FIFA DRC. Intussen is de club ech-

ter wegens financiële redenen teruggezet naar het ama-

teurvoetbal. Dit betekent ook dat de beslissing die we

via FIFA DRC zullen krijgen niet uitvoerbaar is zolang

de club actief blijft in het amateurvoetbal. Enige moge-

lijkheid blijft dan nog het FIFA Fund, een zgn. “hulp-

fonds”  voor spelers wiens club failliet is gegaan. Alleen

heeft FIFA tot dusver nog steeds niet de budgetten voor

2023 toegekend en is dit Fonds voorlopig niet meer

actief… Zo valt Jeffrey Neral voorlopig tussen wal en

schip. VVCS dringt aan bij de internationale spelersor-

ganisatie FIFPRO om zo snel mogelijk het FIFA Fund

opnieuw geactiveerd te krijgen. 

In dit deel 2 laten we een aantal dossiers met een
internationale dimensie de revue passeren
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VVCS-LID SYLLA SOW WINT
ARBITRAGEZAAK VAN DE GRAAFSCHAP 
Go Ahead Eagles aanvaller Sylla Sow hoeft geen schadeloosstelling

te betalen aan De Graafschap. Dit besliste de Arbitragecommissie

van de KNVB in de zaak die de club uit Doetinchem had aangespan-

nen tegen de voetballer én zijn nieuwe club Go Ahead Eagles. De

Graafschap beweerde met de speler een geldige arbeidsovereen-

komst te zijn aangegaan en claimde schadeloosstelling aangezien

de speler in laatste instantie voor Go Ahead koos. De speler

liet zich bijstaan door VVCS in deze juridische procedure.

De zaak dateert van afgelopen transferzomer. Sylla Sow

had nog een doorlopend contract bij de Engelse club

Sheffield Wednesday FC. De technisch manager van de

club uit de League One liet Sow bij aanvang van de voorbe-

reiding weten niet langer in zijn sportieve plannen te pas-

sen. De Graafschap meldt zich in een eerste fase vruchteloos

bij Sheffield, maar uiteindelijk wordt er op 25 augustus 2022

door beide clubs alsnog een transferovereenkomst gesloten. In de over-

eenkomst wordt echter vastgelegd dat van een transfer pas sprake kan

zijn van zodra 3 voorwaarden cumulatief vervuld zijn:

a) De speler slaagt voor de medische testen bij De Graafschap;

b) De speler een arbeidsovereenkomst tekent met De Graafschap;

c) De speler geregistreerd is bij de KNVB met dien verstande dat de

speler gerechtigd is om te spelen voor de eerste selectie.

Bovendien bepaalt de transferovereenkomst dat deze komt te vervallen

indien de gestelde voorwaarden niet zijn vervuld uiterlijk 28 augustus

2022 om 16:59 (UK tijd) en Sheffield alsdan gerechtigd is de speler te

transfereren naar een andere voetbalclub. De Graafschap probeert via

allerlei Whatsapp-berichten tussen haar technisch directeur en Sylla

Sow aan te tonen dat de speler reeds zou ingestemd hebben met het

contract. De club legt tevens een arbeidsovereenkomst voor onderte-

kend door de zaakwaarnemer waarvan de club beweert dat deze de

speler vertegenwoordigt. Zo stelt De Graafschap dat er een gerecht-

vaardigd vertrouwen bestond dat de zaakwaarnemer bevoegd was om

namens Sow de Arbeidsovereenkomst te ondertekenen. 

De speler heeft nooit betwist dat hij op de hoogte was van de interesse

van De Graafschap en dat hij in het vliegtuig stapte richting

Nederland met de bedoeling in Doetinchem het contract

finaal te gaan onderhandelen. Alleen is de speler duidelijk:

hij heeft op geen enkel moment enig akkoord gegeven

omtrent de contractuele voorwaarden.

De Arbitragecommissie komt in haar vonnis tot hetzelfde

besluit en veegt het verhaal van De Graafschap van tafel: “De
Graafschap heeft geen stukken overgelegd waaruit blijkt dat Sow met
de Arbeidsovereenkomst,  althans de essentialia daarvan (laat staan
de volledige uitwerking)  op enigerlei wijze heeft ingestemd”. 

De Graafschap maakt ook niet aannemelijk dat de vermelde

intermediair de (bevoegde) zaakwaarnemer van Sow was,

aangezien de (verplichte) vertegenwoordigingsovereenkomst

ontbreekt en een zaakwaarnemer ook onmogelijk zomaar

bevoegd is om namens de speler de Arbeidsovereenkomst te

ondertekenen. Bovendien blijkt de zaakwaarnemer niet gere-

gistreerd voor de KNVB. Hier voldoet De Graafschap in ieder

geval niet aan haar “zorgvuldigheidsplicht”. 

De Arbitragecommissie kan samen met ons niet anders dan

vaststellen dat op 28 augustus 2022 om 16.59 uur (UK-tijd)

aan geen enkele van de drie gestelde voorwaarden in de

transferovereenkomst door De Graafschap is voldaan. De

wereld zag er dus ineens heel anders uit wanneer Sow uit

het vliegtuig stapte en voet zette op Nederlandse bodem.

Sheffield laat aan Sow weten dat de transferovereenkomst

met De Graafschap is verlopen (en niet werd ver-

lengd) en dat inmiddels Go Ahead Eagles zich

heeft gemeld. 

Welke keuze had Sow met nog een paar dagen voor
het sluiten van de transfermarkt?  
De juridische werkelijkheid op dat moment is

dat een (eventuele) arbeidsovereenkomst tussen

Sow en De Graafschap alleen nog met nadere mede-

werking van Sheffield daadwerkelijke uitvoering had

kunnen krijgen. De Arbitragecommissie oordeelt terecht dat

De Graafschap aan Sheffield het verzoek had kunnen richten

om Sheffield ertoe te bewegen de transferovereenkomst te

doen verlengen. Sow had die mogelijkheid hoegenaamd zelf

niet. 

De Graafschap beweert dat zelfs het eventuele vervallen van

de transferovereenkomst geen afbreuk doet aan de schade-

plichtigheid van de speler wegens het onrechtmatig verbre-

ken van het contract. Dat is wel helemaal een brug te ver. De

Arbitragecommissie verwoordt dit als volgt: “Het sluiten van
een arbeidsovereenkomst op dit professionele niveau houdt, tenzij
sprake is van bijzondere omstandigheden die in casu niet zijn gesteld
of gebleken, over en weer de wens in om daadwerkelijk voor de club
in wedstrijden te kunnen uitkomen. Bij het ontbreken van die moge-
lijkheid valt van beide partijen de instandhouding van een arbeids-
overeenkomst in redelijkheid niet te vergen”.

De conclusie is dan ook dat De Graafschap met het doen ver-

lopen van de transferovereenkomst op geen enkele wijze

Sylla Sow nog aan zich kon binden. De speler werd dan ook

terecht vrijgesproken. 
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In gesprek met Louis Everard en

Evgeniy Levchenko van de VVCS 

vertelt Guus Hiddink (8 nov. 1946,

Varsseveld) uitgebreid over 

zijn ervaringen in het voetbal.

Door: LEX MULLER

DE CONTRACTSPELER april 2023
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H
iddink: 'Officieel ben ik voorzitter

van de Coaches Betaald Voetbal (CBV).

Onofficieel loop ik links en rechts

over de velden en praat ik met spelers

en trainers. Maar niet per se uit hoofde van mijn

functie. Ik vind dat gewoon leuk om te doen.'

WAT GEEF JE DE TRAINERS VAN NU ZOAL MEE?
'Je kunt het trainersvak beschouwen als een

vak, wat je moet leren. Je krijgt de opleidin-

gen, van laag instromen tot en met de pro-

licentie. Daar leer je het beroep van voetbal-

trainer. Maar daarnaast probeer ik er altijd

een ambacht van te maken. Ook dat kan je

leren. Het gevoel en de intuïtie en al die

andere gaven, die je kan verkrijgen of die

je hebt, komen zeer sterk van pas bij veel

beroepen maar zeker ook bij coaching. Ik

ben nu al een paar jaar uit het voetbal,

maar toen ik nog in het voetbal zat, wist

ik niet meer precies aan welke criteria

een interval intensief, een duurtraining

of een tempotraining moet voldoen om

een goede training te geven. Dat staat in

de boeken, dat kun je opzoeken.

Daarnaast denk ik, dat je het door je

ervaringen en door je intuïtie kan uit-

breiden naar een ambacht. Omdat er

natuurlijk heel veel bij komt kijken,

meer dan de trainingen en de wed-

strijden, dat vind ik ook het interes-

sante ervan. De ervaring plus het gevoel. De

ruime opvatting van ons metier. Dan praat je

ook over de ambachtelijke kant van het vak. Het

één is net zo belangrijk als het ander.'

ALS JE ADVOCAAT EN VAN GAAL ZO ZIET, 
BEGINT HET BIJ JOU DAN NIET TE JEUKEN?
'Ja, ik sta wel eens bij een training te kijken, en

denk: ik wil weer het veld op. Maar mijn onlangs

geopereerde knie trapt dan op de rem. Rechts is

acht jaar geleden geopereerd. Daar zit organisch

kraakbeen in. En mijn linker is vorig jaar oktober

gedaan. Na een jaar is het helemaal volgroeid.

Dan heb je, zeg maar, weer het kraakbeen van

een jonge man. Die technieken passen ze hier

nog niet toe. Wel in Zuid-Korea. Daar is het ook

gebeurd. De dokter was toen, acht jaar geleden,

teamarts van het nationale team. Bij een bezoek

zag hij mij lopen. Ik liep een beetje mank.

Slijtage zei ik, allemaal slijtage. Maar hij zei: dat

gaat niet goed. Kom maar eens kijken in mijn kli-

niek. Hij had in 2014 al zo'n duizend operaties

gedaan, bij mensen van twintig tot tachtig. Ze

maken het helemaal vlak, en dan maken ze er

Guus Hiddink: 'Ik had 
nog wel als bondscoach
Ivoorkust op het WK in
Zuid-Afrika willen leiden'

>

‘Bij Oranje was het in Qatar 
misschien wel te gezellig’



putjes in van twee millimeter. Daar doen ze dan die stamcellen

in. Die stamcel maakt in dit geval kraakbeen. Dat kraakbeen zie

je dan gewoon groeien. Die stamcel wordt uit een navelstreng

gehaald. En die zetten ze op kweek. Dat matchen ze dan met

mijn bloedgroep en dat injecteren ze in die putjes. Dat is bij

mijn weten een techniek die ze hier in Nederland nog niet toe-

passen.'

'Als mijn knie weer helemaal goed is, kan je mij wel weer ver-

wachten op het veld. Ga ik rondo's doen met die oude Ajax-

profs. Nu na vijf maanden ben ik alweer een beetje aan het gol-

fen. En tennissen. We spelen altijd minimaal om een euro per

hole. Het is niet voor de lol. Ik speel echt alleen maar fanatiek,

haha. Ik heb ooit geholpen om een golfbaantje op te richten

waar ik geboren ben in de Achterhoek. In Zelle, vlak bij

Doetinchem. Dat is een prachtige baan geworden. Misschien

wel een van de mooiste banen van Nederland. Daar speel ik met

mijn oude maatjes. En hier in de Randstad ook wel eens met

anderen. Verder tennis ik nu twee keer in de week intensief met

een jonge prof.'

WAT ZOU JIJ DE JEUGDSPELERS WILLEN MEEGEVEN VAN ONDER 14 TOT ONDER 18? 
'Niet alleen wat ik de spelers wil meegeven, maar ook wat ik 

de trainers wil meegeven. Hoe gek het ook klinkt, maar ik houd

van een beetje chaotische training. Chaos-training, waarin spe-

lers worden geconfronteerd met heel weinig tijd en heel weinig

ruimte. En als zij zich daarin redden, dan worden het zeer vaar-

dige spelers. Die leren op handelingssnelheid te werken, en die

leren ook op intensiteit te werken. Ik moet zeggen dat

Feyenoord dit seizoen echt goed bezig is qua intensiteit. De eer-

ste gedachte is bij een balverovering verticaal diagonaal. Niet

eerst weer terugkijken, zekerheid zoeken, en het spel vertragen.

Als je in het middenveld jouw man kunt uitspelen, dan moet de

verdediging, die je tegenkomt, keuzes maken. Dat geeft jou

weer opties als aanvaller. Denk niet dat chaos ongeorganiseerd

is. Het is geen anarchie. Op een heel klein veldje kan je het

doen met negen tegen negen, om het in het systeem van die

jongens te krijgen.'

'Ik vertelde al dat ik af en toe met een speler praat. En dan heb

ik hem wel eens in een wedstrijd gezien. Dan zeg ik: jij hebt

kwaliteit om goed vooruit te spelen. Dat heb je van nature al.

Dat hoeft geen trainer jou te leren. Maar wat is altijd jouw eer-

ste reactie? Vertragen. Terwijl je dat helemaal niet nodig hebt.

Wij willen graag zien, als trainers maar ook als toeschouwer,

dat je verticaal denkt en speelt. Van de tien keer zocht hij zeven

keer de veiligheid. Als jij verticaal denkt, is jouw tegenstander

nog niet  georganiseerd. Je kunt dus voordeel halen door jouw

tegenstander te pakken die nog niet is georganiseerd. Als je

teruggaat, ben je jouw voorsprong kwijt.'

WELKE SPELERS VALLEN JOU POSITIEF OP IN NEDERLAND EN WAAROM?
'Dat zijn de jongens die het avontuur zoeken. Soms zelfs teveel,

want dan slaan ze over de kop of ze lopen het risico van bles-

sures. Xavi Simons van PSV is daar een voorbeeld van. Het is

mooi om dat te zien. De mensen weten dan dat er wat gaat

gebeuren. Als het mislukt, kan dat. Dat is nog zijn jeugdigheid.

Als hij de bal heeft, zoekt hij het avontuur. Bij Feyenoord zijn er

meerdere spelers, die dat ook meteen zoeken. Het is niet voor

niks dat zij in de laatste minuten, als het wat minder loopt,

toch allemaal blijven zoeken. Dat wordt ook geëntameerd door

Slot. Bij Feyenoord nemen ze het soms op de koop toe dat ze

daardoor balverlies kunnen lijden. Dat is de intensiteit, die ik

met name ook in Engeland bij Chelsea heb meegemaakt.'

'We hebben het hier altijd over de Hollandse school. En dan zeg

ik: de Hollandse school PLUS. En met PLUS bedoel ik die intensi-

teit. We willen graag aanvallend voetballen. Maar de plus is de

intensiteit en een betere organisatie. Als je kampioen wordt,

moet er een goede balans in het team zijn. In een slecht seizoen

moeten we niet meer dan 25 goals tegen krijgen. In een goed

seizoen zo'n 20 goals in 34 wedstrijden. En dan maakt het niet

uit of je zestig goals maakt of tachtig, maar dan weet je zeker

dat je kampioen wordt.'

‘Door de Koreaanse stamcel therapie krijg ik
weer de knieën van een jonge man’

WINT EEN NEDERLANDSE CLUB OOIT NOG EEN EUROPESE BEKER?
'Dat lijkt me niet. Als je het hebt over het hoogste niveau. Ja, in

de Europa League en Conference League zeg ik ja, maar in de

Champions League zie ik het niet gebeuren. De kwaliteit bij die

andere clubs, met zulke begrotingen. Kijk hoe Chelsea het nu

doet. Belachelijk, een half miljard als budget. Maar dan heb je

nog geen team. Het gaat er niet alleen om hoeveel geld je kunt

besteden, maar ook hoe je het geld besteedt. Maar die budgetten

hebben wij uiteraard niet. Wij zijn nu eenmaal een opleidings-

land en dat moeten we ook blijven. Met de pretenties dat we wel

willen presteren.'

DE CONTRACTSPELER april 202312 Foto: Eric Verhoeven/Soccrates

‘Het moet gaan om de Hollandse school 'plus'!’
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WANNEER ZIEN WE DE GRAAFSCHAP TERUG IN DE EREDIVISIE?
'Dat zijn cult-clubs. Als ze degraderen hebben ze veel publiek en

als ze promoveren hebben ze nog meer publiek. Eerlijk gezegd

ben ik er zelf een beetje achter de schermen bezig, met een

paar jongens uit die regio. Qua budget moeten die bij de top

vier van de Eerste Divisie spelen. Als je naar de regio Breda

kijkt, dan moet NAC een middenmoter in de Eredivisie kunnen

zijn. Maar daar zijn ook weer zoveel invloeden geweest op het

niveau van het management en bestuur. Dat is een moeilijke

club, maar Bayern München is dat ook. Bayern wordt wel sta-

biel geleid. Als de clubs stabiel geleid worden, moeten ze en

kunnen ze presteren.'

VAN 2006 TOT 2010 WAS JE BONDSCOACH VAN RUSLAND. IN 2012 TRAINDE JE FC
ANZJI OP HET HOOGSTE RUSSISCHE NIVEAU. HOE WAS HET OM IN RUSLAND TE WER-
KEN? WAARIN VERSCHILLEN DE ORGANISATIES EN DE SPELERS MET NEDERLAND?
'Ik was al een beetje rond geweest in de wereld. Ik had net het

WK gedaan met Australië. Daarvoor was Zuid-Korea en had ik al

zes jaar in Spanje gewerkt. Het was dus niet een plotselinge

schok om vanuit het Nederlandse trainerswereldje naar

Rusland te gaan. Je komt wel met wat bagage binnen. Ik heb nu

nog contact met een aantal jongens en met journalisten. Bijna

dagelijks. Mijn jongens en mijn staf verdedig ik volledig. Want

de gewone Rus is zo hartelijk, is zo gastvrij. Als je daar komt,

staat de hele tafel vol. We kunnen er nog geen tiende van eten.

Die gastvrijheid overal, ook al hebben ze niet veel te makken, is

zo groot. Díe Russen steun ik.'

'Maar ik ben daar ook wel de strijd aangegaan in de hogere

echelons. Onder andere met Moetko. Hij is ook vicepresident

geweest onder Poetin, en was mijn baas bij de Russische

Voetbalfederatie. Ons eerste gesprek was in London. Dat ging

prima. Als ik ergens kom, ga ik eerst naar het team kijken op

trainingskamp. Voor een oefenwedstrijd werd er een tegenstan-

der uitgekozen, waar je maar even van moest winnen. In dit

geval was het Letland. Dan kijk ik wat de goede dingen zijn om

het topsportklimaat te behouden of te verkrijgen. En wat zijn

mindere dingen, die wat mij betreft contraproductief zijn om

te kunnen presteren.'

'We speelden vaak in het stadion van Lokomotiv. Dat was voor

die tijd een modern stadion. Zo'n anderhalf uur voor de wed-

strijd ontmoet ik Moetko en hij begroet me joviaal. Vervolgens

gaat hij naar de spelers toe en ik loop met hem mee. Begint hij

met zijn vuist te zwaaien en 'voor volk en vaderland' te roepen. 

‘Ik hou van Chaos-training, met weinig 
tijd en ruimte. Als spelers zich daarin redden,
worden ze zeer vaardig’

Wat later ga ik naar de federatie. De dag ervoor een wedstrijd

met 2-0 gewonnen. De sfeer is goed. Volgende keer treffen wij

Engeland in Loezjniki. Zeg ik tegen de president: 'Steek even

iedereen een hart onder de riem. Maar niet langer twee

minuutjes. En dan weer naar buiten.' 'Prima coach' was zijn

reactie. Voor Engeland begint hij weer: 'Jullie moeten strijden

voor volk en vaderland!'. Een minuutje en dan weer naar bui-

ten. Ik denk: zo, vriend, dat doe je goed. Ik loop met hem mee
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naar buiten en zeg: 'Goed gedaan. Hij loopt weg en in mijn oog-

hoek zie ik hem weer de kleedkamer ingaan. Ik laat hem dertig

seconden gaan en daar stond hij weer voor de spelers. 

Ik loop naar hem toe, pak hem opnieuw onder z'n arm en zeg:

“Kom, we gaan naar buiten.' Achteraf denk je: dit had mij mijn

kop kunnen kosten, maar je wint en de spelers reageren posi-

tief, haha. Maar goed, al met al vond ik het een heerlijke tijd in

Rusland.'

‘Drogba belde mij op voor het WK in Zuid-Afrika:
Trainer, kom… neem de leiding bij Ivoorkust!’

STEL DAT JE NU NOG TRAINER WAS GEWEEST IN RUSLAND, WAT HAD JE DAN GEDAAN?
'Dan was ik weggegaan. Dat is geen moeilijke keus. Je moet niet

de illusie hebben dat je daar de wereld kunt veranderen.  Ik heb

heel veel respect voor al die jongens daar die zich hebben geuit.

De eerste was Smolov, die nog bij Feyenoord heeft gespeeld. En

Denisov van Zenith, later. Publiekelijk. Hij zei: ik weet niet hoe

ik hier uitkom, maar ik voel dat ik het moet zeggen. Er zijn er

nog een paar bijgekomen. Ik krijg nu nog wel vragen van sport-

journalisten daar. Maar die gaan alleen over sport.'

HOE HEB JE NAAR HET WK IN QATAR GEKEKEN? HEB JE VEEL WEDSTRIJDEN GEZIEN?
'Ja, ik heb veel gezien. Ik vond de keuze voor het WK daar hele-

maal fout. Hoe dat ook tot stand is gekomen. In 2008, toen ook

het WK van 2018 aan Rusland werd gegeven. Er is toen heel veel

geschoven. Dan denk ik: als dat zo moet. Een WK in een land,

dat geen voetballand is. Zuid-Afrika was wat betreft het voetbal

ook geen topland, maar dat is wel een land in transitie. Met alle

problemen, die er zijn. Daar kan voetbal dan een positieve bij-

drage leveren. Maar zo'n land zonder voetbaltraditie. Ik heb ook

de rapporten gelezen van Amnesty International. En ik geloof

toch wel dat die heel serieus zijn. 

Ik vond het Nederlands elftal overigens matig. Het was te gezel-

lig. De finale was daarentegen wel geweldig. En ik ben natuur-

lijk gekleurd, maar ik vond Australië heerlijk voetballen. Niet

zo goed maar wel weer met die enorme drive.'

KUN JE INMIDDELS WEER OVER STRAAT IN ZUID-KOREA?
'Ja, makkelijk. Al herkennen ze me nog steeds. Ik ben er nog in

oktober geweest. Elk jaar kom ik daar één tot twee keer, omdat

wij er nog een foundation hebben. Los daarvan komen wij er

ook graag. Soms komen er jonge kinderen enthousiast naar mij

toe: 'Hie Dung-Gu!' (red. Vrolijk bij de Reis naar Boven.) 

Vraag ik hoe oud ze zijn: 'twaalf'. Ze waren nog niet eens gebo-

ren toen ik daar bondscoach was. Wordt ze gewoon verteld. Ze

weten het precies. Mensen hebben daar heel veel respect. Ze

willen je nooit aanraken. Een heel beschaafd volk. Wel emotio-

neel. Al heb ik er goed kunnen werken. Ik beschouwde ze als de

latino's van Azië. Als ze die emoties hebben, zijn ze niet meer te

remmen. Positief maar ook negatief. Een beetje hetzelfde pro-

ces, wat ik in Rusland heb meegemaakt.'

HOE WAS HET OM TE WERKEN MET CHINA ONDER 21 EN ONDER 23 JAAR?
'Ik dacht zo'n beetje klaar te zijn met mijn carrière als trainer,

toen de Chinese bond naar mij toe kwam. Of ik dat wilde doen

voor de kwalificatie voor de Spelen in Tokio? Ik heb wel een

paar EK's en WK's gedaan, maar de Olympische Spelen, dat is

ook leuk! Ik heb daar heerlijk gewerkt. Voor de staf heb ik een

Nederlandse jongen meegenomen. En nog een paar fysio's.

Maar wij moesten helaas stoppen, omdat er een overname

kwam door een ander bestuur, dat zei: 'We gaan het helemaal

anders doen.' Terwijl wij juist goed op weg waren om ons te

kwalificeren.'

HEB JE WEL EENS EEN BRIEF VERSTUURD OF ONTVANGEN MET JOUW EIGEN ZUID-
KOREAANSE POSTZEGEL?
'Haha, het was een hele eer om op een postzegel te verschijnen.

Eerder werd ik al ereburger van Zuid-Korea. Ik was volgens mij

de eerste of de tweede buitenlander, die dat in de loop der eeu-

wen verkregen heeft. En ik heb thuis ook nog een foto, dat ik

zo'n professor-toga draag en een vierkante muts. Er was een uni-

versiteit, die zei: 'U krijgt nu de titel van eredoctor.' Ik heb nooit

gestudeerd. Dat doen ze daar heel graag.'

IN WELK LAND ZOU JE NOG GRAAG BONDSCOACH WILLEN ZIJN?
'Ivoorkust. Maar dan terug naar het WK van 2010 in Zuid-

Afrika. Didier Drogba belde mij op: 'Trainer, WK in Zuid-Afrika.

Kom… Neem de leiding!' De voorzitter is nog bij mij thuis

geweest. Ik keek naar dat team en dacht: dat is finale-waardig.

Maar ik had net toegezegd bij Turkije om daar bondscoach te

worden. 'Onder geen voorwaarde!' was de reactie van de Turkse

bond. Met terugwerkende kracht zeg ik: Ivoorkust.' 
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‘Slot stimuleert de spelers vooruit te blijven jagen
op hoge intensiteit, ook als het minder gaat’ 
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Ineens gaat het snel met 

Mats Wieffer. Een half jaar 

geleden nog in de Eerste divisie, 

nu een vaste waarde in Feyenoord 1 

en debutant in Oranje. Maar als 

nuchtere Tukker blijft hij met beide 

benen op de grond. 

Door: RICK VAN LEEUWEN

MATS WIEFFER

MET BEIDE BENEMET BEIDE BENE



>

I
k kom net uit de spa, dus het kan slech-

ter', antwoordt Mats lachend op de

vraag hoe het met hem is, een dag na

het gewonnen bekerduel uit tegen

Heerenveen, waardoor Feyenoord in de halve

finale staat. 'We hadden hersteltraining van-

daag. Daarna nog even in bad en een beetje

zwemmen, omdat we gisteravond heel laat

thuis waren.'

Het is donderdag 2 maart, drie uur in de

middag. Meestal doet de 23-jarige middenvel-

der na de training wat extra oefeningen, met

name voor de enkel waarmee hij problemen

heeft gehad. Vaak legt hij daarna nog een

kaartje met wat teamgenoten. 'Anders ga je

soms een beetje snel naar huis.' Thuis is voor

hem nu Dordrecht, nu nog, want hij is op

huizenjacht in Rotterdam. 'Als het goed is,

woon ik binnenkort in de stad!'

VOLWASSENER EN CONSTANTER
Die enkelproblemen weerhielden hem niet

alleen een tijdje van voetballen, maar ook

van het beoefenen van zijn nieuwe hobby:

golf: 'Ik heb vorig jaar mijn GVB gehaald,

maar ik golf de laatste tijd nooit meer. Eerst

door die blessure en nu door gebrek aan tijd.

Dus ik weet niet of ik het nog kan ...' 

Zijn vrije tijd brengt Mats graag door met

zijn vriendin en met vrienden, zoals oud-

ploeggenoten uit zijn tijd bij Excelsior, 

gasten als Nathan Tjoe-a-On, Siebe Horemans, Stijn van

Gassel en Julian Baas. 'Die zie ik eens in de paar weken, gaan

we een avondje wat doen. Ik ga vanavond misschien nog even

naar ze toe.' 

Hij kijkt met veel plezier terug aan zijn twee seizoenen bij

Excelsior. 'Echt top. Ben ik heel veel beter van geworden. Ik

kwam daar op jonge leeftijd en speelde alles. Elke week een

wedstrijd. Op die manier ontwikkel je je verreweg het beste.

Ik heb volwassener leren spelen en ben constanter geworden.

Slimmer ook, denk ik.'  

Het absolute, sportieve hoogtepunt was zonder twijfel de pro-

motie van afgelopen seizoen, na een bizar duel in en tegen

ADO Den Haag. 'Die wedstrijd was niet normaal. Toen we 3-0

achter kwamen, dacht ik: we moeten nog wel even een ere-

treffer maken… Maar direct na de 3-1 maakten we de 3-2, die

werd alleen afgekeurd. Het werd alsnog 3-2 en in de laatste

minuut zelfs 3-3! Beter kan eigenlijk niet, zo promoveren.'

Met die prijs eindigde zijn periode bij Excelsior, die twee jaar

daarvoor was begonnen in de coronatijd. 'In het begin zat ik

alleen maar in een hotel, daar had ik het wel een beetje

moeilijk. Ik kwam uit Borne, moest voor het eerst op mezelf

wonen en door corona kon ik verder niets doen. Dat was dus

niet bepaald ideaal, maar na die eerste maand ging het snel

de goede kant op.'

WEINIG TE ZEUREN
Als voetballer groeide hij op bij FC Twente, waar hij vanaf

zijn tiende heeft gespeeld. Daarvoor speelde hij bij RKSV

NEO, de club waar ook dorpsgenoot Wout Weghorst is begon-

nen. 'Toen ik bij de mini's speelde, was hij een van de trai-

ners. Maar daar weet ik zelf niets meer van. We kennen

elkaar verder ook niet persoonlijk.'

Bij FC Twente stroomde Mats door naar de A-selectie en debu-

teerde hij op zijn achttiende in het eerste, maar hij raakte op
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‘IK TREK NOG STEEDS WEL MIJN MOND OPEN
ALS IK HET ERGENS NIET MEE EENS BEN’

N OP DE GROND
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een zijspoor toen Gonzalo Garcia aan het

roer kwam. 'Ik werd teruggezet naar Jong

Twente, maar een verklaring daarvoor heb ik

nooit gehad. Ik heb heel vaak gevraagd wat

ik beter moest doen, maar daar kreeg ik

nooit een fatsoenlijk antwoord op. Op een

gegeven moment besloot ik dat het tijd was

om verder kijken.'  

Naar eigen zeggen had Mats bij FC Twente

wel een beetje de naam dat hij een zeurkous

was. 'Dat vonden ze soms. Ik vond mezelf

geen zeur, maar als ik het ergens niet mee

eens was, zei ik het vaak wel. Dat was het

meer. In de A1 raakte ik soms ook wel gefrus-

treerd. Ik trek nog steeds wel mijn mond

open als ik het ergens niet mee eens ben,

maar ik heb op dit moment weinig te zeuren

natuurlijk.'

VERTROUWEN IN EIGEN KUNNEN
Vroeger, als kind, was hij wat verlegener.

Stiller, vooral. 'Ik was op zich best sociaal,

maar keek eerst heel lang de kat uit de boom

voordat ik wat opener werd. Dat is wel veran-

derd, ik ben wat meer aanwezig. Moet ook

wel, om je staande te houden in de voetbal-

wereld, je moet wel ergens tegen kunnen.'

Een groei die hij ook heeft doorgemaakt, is

zijn vermogen om eigen fouten op het veld

mentaal sneller te verwerken. 'Dat was een

probleem vroeger. Als ik iets fout deed, kon

ik daar heel erg mee zitten en moest ik eerst

vijf ballen goed spelen, voordat ik weer tevre-

den was. Die frustratie ebde te langzaam

weg. Ik heb daar veel met mensen over

gepraat en dat is wel beter geworden.' 

Wat altijd hetzelfde is gebleven, is zijn ver-

trouwen in eigen kunnen. 'Ik weet nog goed

dat ik in de B1 een tijdje bijna niets speelde

en bijna zou afvallen, maar ik mocht toch

blijven. Ik denk omdat ik wel gewoon bleef

doorgaan, mijn best bleef doen en in mezelf

bleef geloven.' 

VASTE WAARDE IN FEYENOORD 1
En dan kan het ook ineens heel snel gegaan,

in de voetballerij. Afgelopen zomer maakte

Mats Wieffer - die sinds de B-junioren wordt

begeleid door Edwin Olde Riekerink

(Vision4Soccer/VVCS) - de overstap naar

Feyenoord, waar hij zich inmiddels (begin

maart) een vaste waarde mag noemen, al heeft hij zelf wat moeite met die

term. 'Ik heb nu volgens mij 11 wedstrijden in de basis gestaan en dan is

dat misschien zo, maar ik voel niet per se dat ik echt een vaste basisspeler

ben. Misschien is dat ook wel gezond.'

Mats Wieffer blijft met beide benen op grond. Natuurlijk hoopte hij wel

dat het zo snel zou gaan, en hij dacht ook dat het moest kunnen. 'In die
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WAT ALTIJD HETZELFDE IS GEBLEVEN, 
IS ZIJN VERTROUWEN IN EIGEN KUNNEN

NATUURLIJK STAAT HIJ ALS BASISSPELER BIJ FEYENOORD
MEER IN DE SPOTLIGHTS DAN ERVOOR, EN NOG IETS MEER
NA ZO'N DOELPUNT, MAAR VERDER VINDT HIJ NIET DAT
ZIJN LEVEN ER HEEL ERG ANDERS UITZIET
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eerste wedstrijden moet je het dan wel laten

zien. Laat je het helemaal afweten, ben je

meteen afgeschreven en kun je plaatsmaken

voor een ander. Maar het is uiteindelijk heel

goed gegaan.'

Als middenvelder beschouwt hij zijn rol in de

opbouw en restverdediging als zijn belangrijk-

ste taken. Met zelf doelpunten maken, is hij

niet bezig, hij geeft net zo lief een assist, maar

als je dan toch in de positie komt… Afgelopen

weekend, uit tegen Fortuna Sittard, maakte hij

zijn eerste Eredivisiegoal, en wat voor één: een

ware kanonskogel, van vlak buiten de zestien-

meter diagonaal in de kruising. 

Lachend: 'Ja, die zat er lekker in hè? Ik ben in

mijn rol niet op zoek naar een doelpunt, maar

als je dan je eerste in de Eredivisie moet

maken, dan maar zó! Ik schoot en eigenlijk zat-

ie er al meteen in, dus ik weet niet echt meer

wat ik dacht toe ik de bal raakte, ik voelde wel

meteen dat-ie hard was en tussen de palen zou

komen. Ik heb 'm daarna wel drie of vier keer

teruggekeken.' 
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DE BUSQUETS VAN BORNE…
Natuurlijk staat hij als basisspeler bij Feyenoord meer in de spotlights dan

ervoor, en nog iets meer na zo'n doelpunt, maar verder vindt hij niet dat

zijn leven er heel erg anders uitziet. 'Dat valt allemaal wel mee. Maar we

spelen wel meer wedstrijden en de trainingen zijn dan soms wat lichter,

omdat we natuurlijk veel meer moeten herstellen. Verder is eigenlijk alles

wel gewoon een beetje hetzelfde, hoor.'

Over de belangrijkste ontwikkeling die hij het afgelopen seizoen als voet-

baller heeft meegemaakt, hoeft Mats niet lang na te denken. 'Ik denk voor-

al positie kiezen en voetballen in de kleine ruimte. Fysiek ben ik ook ster-

ker geworden. Mensen zeggen ook wel dat ik vaak vrij rustig oog en zo,

maar dat had ik bij Excelsior ook al.'

Hij moet lachen om de vraag wat hij ervan vindt dat hij de Busquets van

Borne wordt genoemd. 'Dat schijnen mensen te zeggen… Geen idee wie dat

de wereld in heeft geholpen. Ik heb ooit weleens geroepen dat ik Sergio

Busquets heel goed vind en vaak naar hem heb gekeken, misschien dat het

HIJ MOET LACHEN OM DE VRAAG WAT HIJ ERVAN VINDT
DAT HIJ DE BUSQUETS VAN BORNE WORDT GENOEMD

>
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daardoor komt. Het is natuurlijk wel een eer-

volle vergelijking, niks mis mee! Ik ben alleen

wel een iets andere speler, wat aanvallender

ingesteld denk ik. Hij is echt van de controle,

ik kan ook iets dieper spelen.' 

MEER LEF TONEN
Trainer Arne Slot speelt een grote rol in zijn

snelle ontwikkeling. 'Hij is tactisch een stuk

beter dan de meeste trainers die ik gehad heb.

Nee, veel beter. Hij komt vaak met dingen

waarvan ik denk, zo heb ik er nog niet naar

gekeken. Ik stond een keer centraal achterin

en toen wilde hij dat ik tijdens onze opbouw

zou aansluiten tegen hun spits aan. Hij zei: als

we de bal verliezen, kunnen ze 'm nergens

naartoe spelen. En als jij denkt dat je de bal

krijgt, dán moet je pas uitstappen. Dat soort

kleine dingen. En het werkt, het werkt echt.'

Wat ook indruk op Mats maakte, was het dringende advies van

zijn trainer - of nee, de eis - in een persoonlijk gesprek afgelopen

winter. 'Ik moest meer lef tonen, vond hij. In het begin was ik nog

wat voorzichtig en gaf ik de bal vaak gewoon aan Orkun (Kökçü),

want dan was ik ervan af. Dat moest afgelopen zijn. Jij speelt ook bij
Feyenoord, zei hij, dus ik moest niet elke keer zo voorzichtig spelen

en zelf mijn ballen tonen.'   

DROMEN KAN ALTIJD
Het is een dag voordat bondscoach Ronald Koeman de voorselectie

bekendmaakt voor de EK-kwalificatiewedstrijden tegen Frankrijk

en Gibraltar. Een voorselectie van 37 spelers, waarop ook de naam

Mats Wieffer zal prijken, wat hij tijdens dit interview nog niet

weet. 

Het lijkt hem ook wat snel, na amper twee maanden in de basis.

Dat allerlei voetbalprominenten hem Oranje in praten, vindt hij

leuk maar soms wel een beetje ongemakkelijk. 'Dat hoeft van mij

allemaal niet. Al vind ik het natuurlijk wel mooi dát ze het alle-

maal vinden, begrijp me niet verkeerd.'

Zoals voetballers dan zeggen, ligt zijn focus op Feyenoord.

'Dromen kan altijd,' antwoordt hij op de vraag of ze al durven te

dromen van het kampioenschap, of zelfs de dubbel.

'We praten er niet over, maar we weten wel dat als we blijven win-

nen, het allemaal heel dichtbij komt. Eerst maar de volgende wed-

strijd winnen!' 

‘WE PRATEN ER NIET OVER, MAAR WE WETEN
WEL DAT ALS WE BLIJVEN WINNEN, 
HET ALLEMAAL HEEL DICHTBIJ KOMT’

FOTO: PRO SHOTS
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A
fstudeeronderwerpen waren

naast de verduurzaming van

VVE's en de klanttevredenheid

bij een medisch bedrijf ook

voetbal gerelateerd. Zo schreef één speler

een plan voor het verhogen van de bezet-

tingsgraad in het Heracles stadion en

was er een scriptie over de optimale 

support van profvoetballers in hun maat-

schappelijke carrière.

Arjan Ebbinge: ”VVCS vindt het afstude-

ren op HBO-niveau altijd een feestje

waard. De studenten mogen echt super-

trots zijn op het behaalde resultaat!

Daarom hebben we samen met HBO

Drechtsteden de slingers uit de kast

gehaald om hen officieel het diploma uit

te reiken, en in aanwezigheid van familie

en vrienden het glas te heffen.

Nogmaals gefeliciteerd met deze formida-

bele prestatie Elise de Koning, Ralf

Meinster, Cali Daniel, Nino Roffelsen,

Guus Offerhaus, Wout Droste en Sven

Nieuwpoort!” 

Woensdag 18 januari was er weer een diploma-uitreiking op het VVCS kantoor. Ondanks dat de groep

HBO-geslaagden iets kleiner was dan bij de vorige uitreiking, was het toch een mooie avond.

Tekst & beeld: PETER PAUL VAN DER WERFF

REIKING VVCS ACADEMY
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G
eboren op 15 april 1997 in Oirschot volgde ze het

voorbeeld van haar broer en meldde zich aan bij

Oirschot Vooruit. 'Ik begon, dat weet ik nog goed, in

de F-10. Op een gegeven moment kwamen ze erach-

ter, dat het meisje wel wat kon, haha. Toen ben ik gelijk van de

F-10 naar de F-1 gegaan.'

Van meet af aan voetbalde Pleun Raaijmakers, zoals meer

gebeurde, met de jongens, wat haar progressie ten goede

kwam. 'Ik zou eigenlijk naar de B1 gaan bij Oirschot Vooruit,

maar ik ben toen benaderd door CTO Eindhoven. Ik zat al jong

bij de KNVB-districtsteams. Dat had je toen nog, Districtsteam-

Zuid bijvoorbeeld. Daar heb ik een tijdje bij gezeten. Net als bij

de selectie van Oranje onder 19.'

Haar talenten op het voetbalveld vielen op en dat resulteerde

in de overstap naar CTO. 'Dat was het Centrum voor Topsport

en Opleiding in Eindhoven. Ik woonde in Oirschot, dat is daar

vlakbij. Dat betekende dat ik mijn huis, mijn school en het

voetbal allemaal dichtbij elkaar had. Zo kon ik elke dag onder

de fijnste omstandigheden trainen.' 

GROEP MEIDEN
'Te midden van een groep meiden', zoals Pleun Raaijmakers dat

treffend typeert, 'die allemaal  met hetzelfde doel daar zitten.

Ik was zestien en we speelden mee in de competitie van de jon-

gens onder 15. Ik heb drie jaar gevoetbald bij CTO. Ook drie

jaar lang op mezelf gewoond, terwijl ik nog best jong was. Ik

heb daar ook mijn middelbare school gedaan, veel getraind en

mezelf ontwikkeld, waardoor ik uiteindelijk de stap kon

maken naar PSV.  CTO Eindhoven had al een connectie met

PSV. Als je opviel, dan kreeg je de kans om daar mee te trainen.

Zo heb ik daar destijds ook mijn plekje afgedwongen.'

De dames-selectie van PSV maakte deel uit van de Eredivisie

Vrouwen. Inmiddels is CTO als zodanig opgeheven en onder de

naam van Jong PSV gecontinueerd. 'Mijn officiële debuut was

thuis tegen Ajax in de competitie. We verloren met 1-0.' Als ver-

dedigende middenvelder draaide ze bij PSV met plezier mee in

de carrousel van het  eerste elftal. 'Geweldig leuke tijd! Ik was

al een groot PSV-fan, dus toen ik daar mocht komen voetballen,

was dat natuurlijk super.'
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Solide kracht op
het middenveld
'Ik was zeven en ik mocht een sport kiezen',

keert Pleun Raaijmakers terug naar haar

jeugd: 'Het zou hockey of voetbal worden. 

Ik heb een paar lessen gehockeyd, maar 

dat vond ik helemaal niks. Ik ben toen voor

voetbal gegaan.'

Door LEX MULLER

PLEUN RAAIJMAKERS, ADO DEN HAAG:
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Ook hier voegde Raaijmakers drie jaar toe aan haar carrière als

speelster: 'Ik heb er veel mogen leren. Je speelt op het hoogste

niveau van Nederland. Veel mooie momenten beleefd en heb me

daar ook weer ontwikkeld om een vervolgstap te kunnen maken.'

Bij PSV turfde ze een totaal van 33 wedstrijden in die drie jaar,

met telkens één doelpunt per seizoen. 'Nee, ik ben inderdaad

geen topscorer. Ik heb meer verdedigende kwaliteiten.'

Medio 2019 verruilde ze PSV voor ADO Den Haag. 'Mijn speeltijd

bij PSV werd steeds iets minder', verduidelijkt ze de reden voor

haar vertrek uit Eindhoven. 'Er is ook een keer een trainers-

switch (Sander Luiten voor Nebojsa Vuckovic) geweest. Ik ging

steeds minder spelen. Ik ben toen in contact gekomen met ADO.

Dat is achteraf een goede keus geweest, omdat ik daar weer veel

aan spelen toe kwam. Welgeteld zeventien wedstrijden in het

seizoen 2020 - 2021 en achttien in de competitie daarna, met

traditioneel één treffer, haha.”

GOEDE VRIENDIN
Tot het huidige seizoen pendelde Pleun steevast voor trainingen

en wedstrijden tussen Eindhoven en Den Haag: 'Met teamgenoot

Amber Verspaget, die ook uit Brabant komt, ben ik drie jaar op

en neer gereden naar Den Haag. Amber speelt nu bij Feyenoord.

Ze is nog steeds een goede vriendin van mij. Sinds dit seizoen

woon ik met een teamgenootje in Den Haag.'

Haar contract met ADO Den Haag loopt nog door tot het slot

van de huidige jaargang. 'De onderhandelingen zitten eraan te

komen. Dan ga ik voor mezelf wel helder krijgen wat ik wil en

dan zal ik een keuze maken. Dit is nu mijn vierde seizoen bij

ADO en het bevalt me erg goed. Het is ook fijn dat het qua

resultaten best goed gaat. Het staat allemaal heel dicht bij

elkaar en dat is best spannend. Alleen Twente is als team dit sei-

zoen een klasse apart.'

Het voetbal combineert Pleun Raaijmakers, naast haar tweejari-

ge opleiding Social Work, met een zoals ze het zelf noemt tijde-

lijke baan in het HMC ziekenhuis (voorheen Bronovo). 'Ik ben

daar secretaresse op de afdeling anesthesie. Ik doe onder meer

baliewerkzaamheden en ik assisteer bij het maken van ECG's

(hartfilmpjes).' Ze ervaart het als een welkome en leerzame

afwisseling naast de sport en de studie. 
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'MET DE STUDIE SOCIAL WORK LEER IK MENSEN 
TE BEGELEIDEN ZODAT ZE WEER KUNNEN
DEELNEMEN IN DE MAATSCHAPPIJ.'
Dankzij Amber Verspaget kwam Pleun Raaijmakers in contact met Arjan Ebbinge, loopbaan-
coach bij de VVCS. 'Ik wilde een studie beginnen, maar ik wist werkelijk niet welke. Amber
kende de VVCS, want ze heeft daar eerder een cursus gevolgd en is ook VVCS-ambassadeur.
Ze vertelde me dat Arjan daar speelsters begeleidt als loopbaancoach. Zo ben ik met hen in
contact gekomen.' 

Arjan Ebbinge: 'Ze kwam bij ons binnen via Amber, met het verzoek om te helpen bij het vin-
den van een geschikte opleiding.' Op zijn beurt poogde Ebbinge het juiste inzicht te krijgen
welke studie het beste zou passen bij Pleun: 'We zijn aan de slag gegaan om te kijken wat
optimaal zou zijn, naast het voetbal. Na een aantal gesprekken adviseerde ik haar om de
opleiding Social Work te gaan volgen. 

Pleun: 'Ik heb uitgelegd wat ik wilde. Uiteindelijk heeft Arjan me met de juiste personen in
contact gebracht, ook met een aantal oud-studenten van die opleiding.'
'Ik ben daar 1 december mee begonnen', vervolgt de doortastende ADO-speelster: 'Social
Work is heel breed. Je hebt verschillende richtingen, zoals ouderenzorg, maar ook jeugd-
zorg, psychiatrie en verslavingszorg. Het is een hele diverse opleiding, maar de basis is om
mensen te leren begeleiden en ervoor te zorgen dat ze uiteindelijk weer kunnen deelnemen in
de maatschappij.'
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G
elukkig is er een kentering waarneembaar en starten

steeds meer profvoetballers al tijdens hun carrière een

opleiding via de VVCS Academy. Al ruim 6 jaar werkt

de VVCS Academy hierbij samen met opleidingscen-

trum Start2Move, het grootste particuliere opleidingscentrum

van Nederland op het gebied van Sport, Fitness en Health.

Aan oprichter en mede-eigenaar van opleidingscentrum

Start2Move Jelmer Siemons (tevens ex fysieke trainer van het 1e

elftal van sc Heerenveen) de vraag, wat de meest populaire oplei-

dingen en carrièrekansen zijn voor (oud)profvoetballers en welke

afwegingen belangrijk zijn om de juiste keuzes te maken.

“Aangezien je als profvoetballer een erg ongeregeld bestaan hebt,

is het belangrijk dat je een opleiding kiest die flexibel te volgen is,

dus waar en wanneer je maar wilt. Daarnaast is het belangrijk om

na te denken over wat voor student je bent. 

Heb je iemand nodig die jou af en toe aanspoort om huiswerk te

maken of kan je prima zelfstandig werken? En wat zijn de carriè-

rekansen na afloop van je studie? Met onze opleidingen zetten we

studenten letterlijk en figuurlijk in beweging, op weg naar een

duurzame loopbaan. 

De volgende drie opleidingen zijn niet alleen het meest populair

onder (oud)profvoetballers, maar bieden bovendien diverse kan-

sen op de arbeidsmarkt.”

FINANCIEEL ONAFHANKELIJK
NA JE VOETBALCARRIERE?
Dat is de droom van veel profvoetballers. Helaas blijkt in de praktijk dat slechts 2 à 3 procent

van de profvoetballers zich daadwerkelijk financieel onafhankelijk speelt. Uit cijfers van het

UWV blijkt bovendien dat veel profvoetballers na hun carrière langer dan gemiddeld werkloos

zijn en moeite hebben om een leuke, uitdagende baan te vinden.
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1) LEEFSTIJLCOACH
Er zijn een aantal positieve en negatieve trends te zien in de leef-

stijl van Nederlanders. Hoewel veel Nederlanders zittend werk

hebben, voldoen ze steeds vaker aan de Nederlandse

Beweegrichtlijn. Ook wordt er minder gerookt. Aan de andere

kant is het aanbod van ongezond eten en drinken sterk toegeno-

men. Op iedere straathoek vind je verleidingen en de portiegroot-

tes zijn toegenomen. Hierdoor zijn we steeds zwaarder geworden.

Naar schatting stijgt het percentage volwassenen met een BMI van

25 of hoger van 49% (6,6 miljoen) naar 62% (9,1 miljoen) in 2040. 

Op de korte termijn leidt een ongezonde leefstijl tot een slechtere

nachtrust, meer stress, minder energie, minder lekker in je vel 

zitten, productiviteitsverlies, ziekteverzuim en ongewenste

gewichtstoename. Op de lange termijn is een ongezonde leefstijl

in Nederland verantwoordelijk voor bijna 20% van de ziektelast,

35.000 doden en 9 miljard aan zorguitgaven. De impact van leef-

stijl is dus groot! Als leefstijlcoach werk je preventief: je richt je op

gezondheid en gedrag, en niet op ziekte en zorg. 

Om te kunnen voldoen aan de juiste vaardigheden en direct aan

de slag te kunnen als professioneel leefstijlcoach volg je een

Start2Move Leefstijlcoach opleiding. Je kunt diverse opleidingstra-

jecten kiezen. In alle opleidingspakketten zie je naast het voe-

dingsaspect ook heel duidelijk de brede en specialistische kennis

en vaardigheden terugkomen zoals beweging, stressmanagement,

de invloed van hormonen op leefstijl, verslavingen en verslavende

middelen en coachen op gedragsverandering.

2) FYSIEKE TRAINER VOETBAL
Om het maximale uit jouw team te halen is het van belang om de

belasting en belastbaarheid in evenwicht te krijgen en te houden.

Als Fysieke Trainer houd je rekening met de individuele verschil-

len binnen je team maar ook de externe als interne load van je

spelers.

Het Start2Move traject Fysieke Trainer Voetbal Pro bestaat uit vier

modules: Fitnesstrainer A, Fitnesstrainer B, Hersteltrainer Voetbal

en Conditietrainer Voetbal. Hoewel reguliere voetbalopleidingen

zich meer richten op het technische en tactische en minder op

het fysieke aspect, geven veel trainers en verzorgers aan dat ken-

nis op het fysieke vlak een welkome aanvulling is. En dat is pre-

cies wat je in de Start2Move opleiding terugziet. 

Tijdens de Fitnesstrainer A opleiding wordt een brede basis gelegd

als het gaat om trainingsprogramma's en het begeleiden van klan-

ten. Tijdens de opleiding Fitnesstrainer B ga je deze kennis verder

verdiepen. De opdrachten kan je voetbalspecifiek gaan inrichten.

Daarnaast krijg je extra onderwijs op het gebied van mentale en

fysieke coaching, gedragsverandering, krachtprogrammering,

slaap- en stressmanagement, specifieke periodisering en bewe-

gingskundigheid.  Deze kennis op het fysieke vlak breid je uit met

kennis en vaardigheden op het gebied van conditietraining en

hersteltraining. 

Gedurende de cursus Hersteltrainer Voetbal krijg je meer inzicht

in de oorzaken van veelvoorkomende voetbalblessures en raak je

bekend met revalidatieprotocollen (o.a. Rehaboom). Aan de hand

van casussen, gericht op o.a. hamstring-, knie-, enkel- en liesklach-

ten, worden de revalidatieprotocollen vertaald naar praktische

oefeningen op het veld. Hierdoor kan je als trainer de geblesseer-

de spelers gerichter laten revalideren zodat ze sneller weer fit zijn

en minder snel weer geblesseerd raken. 

Tijdens de cursus Conditietrainer Voetbal ga je aan de slag met

het verbeteren van de voetbalconditie, je leert welke energiesyste-

men een belangrijke rol spelen tijdens een wedstrijd en welke tes-

ten je het beste kunt gebruiken om de wendbaarheid, snelheid,

herstelvermogen en kracht te meten. 

Carrièrekansen zijn er: er is een tekort aan fysieke trainers met

specifieke kennis over de “voetbalfysiek”. Wij hebben regelmatig

vacatures bij betaald voetbal organisaties (BVO's) in binnen- en

buitenland!

3) PERSONAL TRAINER 
Het aantal personal trainers in Nederland blijft groeien, aange-

zien steeds meer mensen bewuster bezig zijn met gezondheid en

fitness en op zoek naar persoonlijke begeleiding bij het bereiken

van hun doelen. Eigenlijk kan iedereen personal trainer worden

en zich zo noemen. Het is geen beschermd beroep. Echter, zonder

kennis en kunde zal je het niet lang volhouden in de branche. Je

hebt vaardigheden nodig om de klanten duurzaam te kunnen

helpen. In de praktijk zie je bijvoorbeeld dat persoon A niet sterk

genoeg is voor de push-up, hoe ga je deze veilig en verantwoord

opbouwen? Persoon B valt maar niet af, zou het dan toch met

gedrag te maken hebben? Iedere klant heeft zijn of haar eigen ver-

haal, lichamelijke bouw en dus aanpak nodig. 

Om de juiste kennis op te doen en de vaardigheden je eigen te

maken, heeft Start2Move de opleiding Personal Trainer ontwik-

keld. Je leert alles over trainingsleer, anatomie, blessurepreventie,

progressieve overload, het omgaan met klanten, didactisch hande-

len, algemene voedingsleer en voeding in relatie tot sport en een

gezonde leefstijl. Daarnaast leer je een businessplan maken en

krijg je daarmee alle facetten die nodig zijn om je eigen business

op te kunnen zetten.

Pele van Anholt heeft als voetballer goede ervaringen met de

opleidingen van Start2Move. 'Ik heb daar eerst de cursus

Prestatiepsychologie afgerond. Daarna de opleiding tot

Personal Trainer en vervolgens ook nog die opleiding tot

Leefstijlcoach. Ik ben nu een beetje bezig als personal trai-

ner. Dat loopt lekker', aldus de voormalige speler van een

reeks clubs, zoals onder meer FC Emmen, Heerenveen,

Willem II, het Amerikaanse Los Angeles Galaxy en NAC.  'Ik

ben erg tevreden over de begeleiding vanuit Start2Move tij-

dens mijn opleidingen en vond de flexibiliteit om te stude-

ren in mijn eigen tijd, erg prettig'.



GIJS SMAL, VLIEGENDE VLEUGELVERDEDIGER IN ENSCHEDE 

'HARD WERKEN 
LOONT, DAT DOE 
IK AL VAN JONGS 
AF AAN'
Zijn trainer vindt hem een van de beste opbouwende

verdedigers van Nederland, fans noemen hem

'Smaldini'. De carrière van Gijs Smal zit in de lift.

Met dank aan Wim Jonk, koude douches en 

opgroeien in een voetbalgekke omgeving. 
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H
et is alweer bijna drie jaar geleden dat Gijs Smal het Noord-

Hollandse dorp De Rijp inruilde voor Hengelo. Weg van zijn ver-

trouwde omgeving, het avontuur tegemoet. Of beter gezegd: zijn

ambitie achterna, want van de Eerste divisie (FC Volendam) ging

hij een stapje hogerop, naar een eredivisieclub. Eentje die niet voor niets

ook wel een sleeping giant wordt genoemd: FC Twente. 

Het was de eerste keer dat hij op eigen benen ging staan, toen hij op 26 juni

2020 een contract tekende in Enschede en naar het Oosten verhuisde.

'Opeens moest ik overal zelf voor zorgen', lacht hij. 'Het eten, de was. Dat

was wel wennen. Gelukkig ging mijn vriendin mee, dat maakte de stap al

wat minder groot.'
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Het duurde twee, drie maanden voordat hij volledig geac-

climatiseerd was. 'In het begin vond ik het nog wennen

dat ik niet even naar mijn vrienden kon na de training.

In De Rijp kent iedereen iedereen. Het is zo'n dorp waar

je gerust de deur open kunt laten als je weggaat. Maar

goed, die gewenningsperiode duurde niet lang. Het is

hier niet gek veel anders dan in De Rijp eigenlijk. De

mensen zijn aardig, ik heb het naar mijn zin. We wonen

vlakbij het trainingscomplex, in een appartement. Meer

hebben we ook niet nodig.'

Smal komt uit een echte voetbalomgeving. Bijna elk fami-

lielid was gek van voetbal en met zijn vrienden was hij

vrijwel dagelijks op het schoolplein te vinden met de bal.

Vierkant op de muur krijten en mikken maar.

Spelenderwijs oefende hij op die manier uren op zijn

traptechniek. Was hij niet op het plein, dan kon je hem

vinden bij SV De Rijp, de amateurclub waar alles begon

en waar hij, als het even kan, nog steeds op bezoek komt.

Al snel ontstond in zijn jeugd het idee dat hij profvoet-

baller wilde én zou worden. 'Het gekke is dat ik daar

eigenlijk nooit aan getwijfeld heb', zegt hij. 'Al in de F1

werden de eerste jongens uitgenodigd voor een stage bij

een betaald voetbal organisatie. Jizz Hornkamp bijvoor-

beeld, die nog altijd mijn beste vriend is, kreeg een brief

van Ajax. Dus ja, als je in zo'n getalenteerde omgeving

zit, denk je al snel: als hij het kan, kan ik het ook. In de

E1 werd ik gevraagd voor een stage bij AZ. Dat was de eer-

ste keer dat ik mocht proeven aan hoe het er op dat

niveau aan toeging. Uiteindelijk hebben Jizz en ik de

overstap ook daadwerkelijk kunnen maken naar het

betaald voetbal.'

Voordat het zover was maakte Smal eerst nog een tussen-

stap door naar AFC'34 uit Alkmaar te gaan. Dat was op

advies van AZ, dat hem toentertijd nog niet rijp achtte

voor de opleiding. Het loonde: in 2012 werd hij gevraagd

door FC Volendam. In het seizoen 2016/17 kwam hij met

Jong FC Volendam uit in de Derde divisie en in april 2017

tekende hij zijn eerste profcontract. 

>

‘HET IS WAT JE OOK ALTIJD HOORT: 
DAT ER VAN EEN LICHTING MAAR TWEE OF
DRIE JONGENS OVERBLIJVEN’

FOTO: PRO SHOTS
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'Ik bewaar eigenlijk alleen maar mooie herinnerin-

gen aan die club', vertelt Smal. 'Warm, gezellig. En

ook een club die altijd aanvallend voetbal wil spe-

len. Later kwamen ook echte Volendamse jongens

erbij, zoals Joey Veerman. Van mijn lichting zijn

Benaissa Benamar en Jamie Jacobs, die nu bij

Cambuur Leeuwarden speelt, doorgebroken. Het is

wat je ook altijd hoort: dat er van een lichting maar

twee of drie jongens overblijven. Toen was ik daar

nog niet zo mee bezig. Maar nu denk ik weleens:

dat klopt dus precies.'

WAT ONDERSCHEIDT JOU VAN AL DIE ANDEREN DIE HET NET NIET
HAALDEN? 
'Phoe, moeilijke vraag. Je hebt vaak ook een beetje

geluk nodig, zo eerlijk moet je zijn. Aan de andere

kant: ik geloof wel dat hard werken loont. Dat doe

ik al van jongs af aan. Elke dag probeer ik een beet-

je beter te worden. Op de langere termijn maak je

daardoor misschien grotere stappen dan jongens

die onderweg her en der wat hebben laten liggen.' 

Bij FC Volendam maakte Smal op 22 september

2017 zijn debuut, in de thuiswedstrijd tegen De

Graafschap. Het was überhaupt de eerste keer dat

hij bij de selectie zat. Familie en vrienden zaten in

het stadion en bleken niet voor niets te zijn geko-

men. Al in de eerste helft blesseerde Paul Kok zich,

waarna Smal zijn opwachting mocht maken.

'Kicken natuurlijk. Beetje zenuwachtig ook, maar

eenmaal in het veld viel alles van me af', herinnert

hij zich. Hij zou dat seizoen niet meer uit de basis

verdwijnen. 'Natuurlijk genoot ik er ook van, maar

het leek wel alsof het allemaal vanzelf ging. Pas het

jaar erna kwam er voor het eerst een kink in de

kabel: hij raakte geblesseerd en verloor zijn basis-

plaats.'

WIM JONK GAF JE WEER HET VERTROUWEN. 
'Hij is echt een goede trainer. Heeft natuurlijk zelf

op het allerhoogste niveau gespeeld en wist allerlei

slimmigheidjes over te brengen, details. Hoe je al

een stap vooruit kunt denken door altijd al de situ-

atie in je op te nemen voordat je de bal krijgt. Dat

soort dingen leerde je vooral tijdens de rondo: in

hoog tempo op de kleine ruimte de juiste keuzes

maken. Jonk was echt een meester in de details.'

Smal maakte een dusdanige sprong in zijn ontwikkeling dat hij

zich in 2020 in de kijker van diverse eredivisieclubs speelde.

Het werd uiteindelijk FC Twente. 'Ik weet nog dat ik kwam aan-

rijden bij de Grolsch Veste en dacht: wow, wat een stadion. De

club stond er toen helemaal nog niet zo florissant voor, maar

ik besefte wel meteen: in potentie is het de vierde club van

Nederland. Met Jan Streuer en Paul van der Kraan heb ik toen

gesprekken gevoerd. Sinds mijn eerste contract bij Volendam

doe ik dat samen met Louis Laros en Patrick van Diemen

(Vision4Soccer/VVCS). Dat is eigenlijk vanaf het eerste moment

goed bevallen.' 

WAAR GAAT HET JOU OM BIJ ONDERHANDELINGEN?
'Het sportieve plaatje moet kloppen; dat staat echt op één. Mijn

overtuiging is: als je sportief goed presteert, dan komt het

financiële vanzelf wel. FC Twente zat toen nog in een moeilijke

fase als club, maar de gesprekken waren goed en het gevoel

ook. Het plaatje klopte.'

IN DE VOORBEREIDING VAN HET SEIZOEN WERD JE VOORBIJGESTREEFD DOOR
JAYDEN OOSTERWOLDE. ZAG JE PARALLELLEN MET JE PERIODE BIJ VOLENDAM? 
'Ja, zeker. Maar als je gewoon je ding blijft doen, dan komt die

kans vanzelf een keer. Waarmee ik niet zeg dat het makkelijk

was. Dan weer zat ik vijf wedstrijden op de bank, dan mocht ik

er weer eentje meedoen, maar ging ik daarna weer terug naar

de bank. Ik kwam geen moment lekker in mijn ritme, terwijl er

voor een voetballer twee zaken van essentieel belang zijn om

goed te presteren: vertrouwen en ritme.'

'Ik heb echt even geduld moeten hebben, maar aan het einde

van het seizoen heb ik toch nog zo'n tien, twaalf wedstrijden

achter elkaar gespeeld, waardoor ik uitkwam op zo'n 25 wed-

strijden. Dat is op zich niet slecht voor een eerste seizoen in de

Eredivisie, maar het was niet waarop ik had gehoopt. Zo eerlijk

moet ik ook zijn.'

DAARNA KREEG JE, AAN HET BEGIN VAN HET SEIZOEN 2021/2022, CORONA. 
'Dat kwam op een ongelukkig moment. Net toen de ploeg bezig

was de weg omhoog in te zetten. Heb ik ook weer pas op de

plaats moeten maken. Maar vanaf de winterstop ben ik toen

alles gaan spelen. Dan merk je wat vertrouwen en ritme met je

doen. Ik groeide in het team. Vanaf dat moment ben ik ook

echt grote stappen gaan maken in mijn ontwikkeling.'

JE BENT OP ALLERLEI MANIEREN BUITEN HET VELD BEZIG OM FIT TE BLIJVEN.
YOGA, KOUD DOUCHEN, BIOLOGISCH ETEN. WANNEER IS DAT GEKOMEN, 
DIE BEROEPSERNST? 
'Dat heb ik altijd al gehad. Elke procent die je kunt pakken

moet je ook pakken, vind ik. Ik rook uiteraard niet, drink niet,

wil gewoon zo lang mogelijk op dit niveau blijven spelen. 

Daar hoort een goede verzorging bij. Goed eten, slapen. Als je

‘GOED ETEN, SLAPEN. ALS JE DAT GOED OP ORDE
HEBT, KUN JE BETER TRAINEN EN VAN BETER
TRAINEN WORD JE EEN BETERE VOETBALLER’

‘IK KWAM GEEN MOMENT LEKKER IN MIJN
RITME, TERWIJL ER VOOR EEN VOETBALLER
TWEE ZAKEN VAN ESSENTIEEL BELANG ZIJN OM
GOED TE PRESTEREN: VERTROUWEN EN RITME'

>





35april 2023 DE CONTRACTSPELER

dat goed op orde hebt, kun je beter trainen en van

beter trainen word je een betere voetballer. Dat

koud douchen is trouwens niet elke dag, hoor. Soms

word je weleens niet helemaal goed wakker. Dan

neem ik een koude douche om een dopaminekick

te krijgen. Het helpt om lekker te knallen die dag.'

FC TWENTE HEEFT DIT SEIZOEN BOVEN VERWACHTING 
GEPRESTEERD. WAT IS VOLGENS JOU DE BELANGRIJKSTE REDEN? 
'Het eerste jaar dat ik hier kwam, was er nog niet

zoveel geld. Maar met dat beetje geld zijn wel hele

goeie aankopen gedaan. Dat leverde weer geld op en

ook dat werd weer goed geïnvesteerd. De trainer van

FC Utrecht, Michael Silberbauer, zei dat onlangs

nog dat FC Twente hét bewijs was dat goed beleid

op korte termijn voor succes kan zorgen. Het gaat

uiteindelijk toch om het materiaal op het veld.'

DE HIËRARCHIE LIJKT OOK GOED IN ELKAAR TE ZITTEN BIJ 
FC TWENTE. 
'Eens. Het is een mooie mix. We hebben een paar

jongere jongens, een paar ervaren rotten, zoals

Ricky van Wolfswinkel, die in het buitenland heeft

gespeeld. Hij is ook echt een sfeermaker. Maar het

belangrijkste is: we durven elkaar de waarheid te

zeggen. Pas als je dat kunt doen, kun je beter wor-

den. Elke dag weer.' 

HOE BRENGT IEMAND ALS VAN WOLFSWINKEL SFEER IN DE GROEP? 
'Toen hij hier binnenkwam, introduceerde hij bij-

voorbeeld het rad. Als je een keer te laat was, betaal-

de je geen boete, maar moest je aan het rad draaien,

waar dan een opdracht uit rolde. Iets lulligs natuurlijk, een

rondje om de sintelbaan lopen in een tutu of zo. Maar goed,

het werkte wel.' 

WAT IS HET AANDEEL VAN RON JANS IN HET SUCCES?
'Ik was heel benieuwd om met hem te werken. Het leek me

altijd een aardige en rustige man. Dat beeld klopte. Hij is weer

heel anders dan Wim Jonk. Die richt zich echt op het voetbal.

Ron Jans ook op de mens. Dat is het leuke, dat je van iedereen

wat oppikt. Vorig jaar overleed Jody Lukoki. Hoe Ron daar mee

is omgegaan, vond ik echt indrukwekkend. Heel warm. Hij is

ook iemand die een bankzitter uitlegt waarom hij niet speelt.

Een heel toegankelijk trainer om op af te stappen als je ergens

mee zit. Het is jammer dat hij stopt. Hij zei tegen ons dat dit

het goede moment was. Ik kan er alleen maar respect voor heb-

ben wat hij en Jan Streuer hebben neergezet bij de club.'

HIJ NOEMDE JOU EEN VAN DE BESTE OPBOUWERS IN DE EREDIVISIE. OOK 
LEKKER NATUURLIJK…

'Ja, zeker. Altijd leuk om te horen natuurlijk van je trainer.'

ER ZIT EEN MOOIE, CONSTANTE STIJGENDE LIJN IN JE CARRIÈRE. HET ENE ORANJE
SHIRT HEB JE AL GEDRAGEN, DENK JE WELEENS AAN HET ÉCHTE ORANJE?
'Sommige spelers hebben weleens tegen mij gezegd: het zou

helemaal niet raar zijn als je richting Oranje gaat kijken, maar

ik ben er niet zo mee bezig. Gewoon hard blijven werken en in

mezelf blijven investeren. Wout Weghorst kwam ook van ver.

En wie had gedacht dat Andries Noppert het WK zou spelen? Je

weet maar nooit. Eén ding weet je wél zeker: ik moet in vorm

blijven, zorgen dat je er klaar voor bent. En als dan ooit dat bel-

letje komt, zal ik de gelukkigste man op aarde zijn.' 

FO
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VVCS ON 
TOUR TEGEN 
MATCHFIXING

Medio november 2022

startte de VVCS haar

ronde langs alle 

spelersgroepen. 

De tour staat dit 

seizoen voornamelijk 

in het teken van de 

drie pijlers: 

“Het melden, de 

voorlichting en het 

ondersteunen bij een

hulpvraag”. 

O
m het verplichte melden bij

een verzoek tot matchfixing

zo laagdrempelig mogelijk

te maken, introduceerde de

VVCS haar eigen Red Button App. Deze

app geeft de spelers en speelsters ook

de mogelijkheid om hun melding

geheel anoniem te doen. Tijdens de

voorlichting krijgen de spelers en speel-

sters de gelegenheid om de Red Button

App te downloaden. Hen wordt ook ter

plekke uitgelegd hoe de app optimaal

te gebruiken is.

Pijler 2 is de voorlichting. Spelers en

speelsters wordt tijdens het bezoek nog

eens duidelijk uitgelegd op welke wed-

strijden zij vooral niet mogen inzetten.

Omdat hierover nog steeds onduidelijk-

heid blijkt te bestaan, is deze voorlich-

ting hoog nodig. 

De VVCS enquête over het gokgedrag

van profs leerde dat bijna de helft van

de in de Eredivisie actieve voetballers af

en toe wedt op voetbalwedstrijden. In

de Eerste Divisie ligt dat percentage

rond de 40%, dus zo'n 10% lager. 

Diezelfde enquête leerde ook dat 11%

van de spelers ooit inzette op wedstrij-

den uit de “eigen divisie”, iets dat dus

reglementair verboden is.

Ook werden de spelers en speelsters

gevraagd of zij hun eigen gokgedrag als

“problematisch” ervaren. Omdat die vraag

meermaals met “ja” werd beantwoord

heeft de VVCS besloten om een eigen

vangnet te realiseren. Speciaal voor

deze spelers en speelsters is er nu de

VVCS Hulplijn bij Gokverslaving 

(pijler 3). 

De VVCS leden kunnen de hulp inroe-

pen van gespecialiseerde psychologen.

Deze psychologen zijn door het hele

land gevestigd en kunnen op effectieve

en vertrouwelijke basis de betreffende

speler of speelster ondersteunen. 

Op het moment van verschijning van

dit magazine heeft de VVCS 37 spelers-

groepen uit zowel de Eredivisie, Keuken

Kampioen Divisie als de Azerion

Vrouwen Eredivisie bezocht. 

Tijdens deze bezoeken werd door 765

spelers en speelsters de Red Button App

geactiveerd. Het is de bedoeling om nog

voor het einde van het lopende seizoen

2022/2023 alle spelersgroepen bezocht

te hebben. De VVCS verwacht (en

hoopt) dan te kunnen zeggen dat haar

Red Button App meer dan 1000 keer zal

zijn geactiveerd. 

De VVCS pakt zo haar verantwoordelijk-

heid en is blij dat Holland Casino

Online  en Unibet als legale kansspel-

aanbieders daartoe eveneens bereid

zijn. Zij werden maatschappelijke part-

ners van de VVCS en ondersteunen zo

de VVCS financieel in haar strijd tegen

matchfixing en bij het invullen van een

hulpvraag bij problematisch gokken. 

RED BUTTON APP



37april 2023    DE CONTRACTSPELER

HULPLIJN:
De VVCS wil voetballers/voetbalsters met een hulpvraag inzake gokverslaving

begeleiden. Hiertoe doet VVCS een beroep op de Topsportcompany. Zij hebben

door het gehele land gespecialiseerde psychologen geselecteerd die klaarstaan om

voetballers/voetbalsters met een gokprobleem bij te staan. 

CONTACT:
Wil je gebruik maken van deze dienstverlening, stuur dan een e-mail naar 

hulplijn@vvcs.nl. Vervolgens neemt een gekwalificeerde psycholoog van de

Topsportcompany telefonisch contact met je op en wordt een afspraak gemaakt

voor een online intakegesprek. Op basis daarvan wordt een individueel traject op

maat bepaald.

Uiteraard is volledige vertrouwelijkheid gegarandeerd.

MEDE MOGELIJK GEMAAKT DOOR: 



E
rfrecht is veel spannender dan je denkt. Gortdroge teksten in testamen-

ten gaan opeens leven als BN'ers een procedure voor de rechter starten.

Al weer wat langer geleden ging het om de onterving door Free Record

Shop (dat is iets van vroeger, toen er nog geen Spotify was) baas Hans

Breukhoven van zijn kinderen. Hij was de ex van de beroemde en flamboyante

zangeres Vanessa (Connie Witteman) met wie hij samen kinderen had geadop-

teerd. Hij overleed in 2017 en hij had een of meer van zijn kinderen onterfd in

een Engels testament. Volgens Engels recht mag je een kind onterven, volgens

Nederlands recht niet. De rechter bepaalde dat het Nederlandse erfrecht van toe-

passing is. Daardoor hadden de kinderen toch recht op hun legitieme portie en

konden ze dus de helft van hun gewone erfdeel opeisen. Dit spraakmakende pro-

ces is uitgebreid in de pers geweest.

Veel recenter nog was de familie Hazes in het nieuws, althans Rachel en

Roxeanne Hazes. Ook hier ging het om een clausule in een testament. André

Hazes senior had bepaald dat Rachel niet van hem kon erven als er bij zijn over-

lijden een echtscheiding was. Die clausule betekent dat exen niet van elkaar

erven. En aanstaande exen ook niet. Daarmee wordt het volgende bedoeld. Stel

dat er een echtscheidingsprocedure is gestart terwijl een van de beide echtgeno-

ten overlijdt voordat de echtscheiding officieel is uitgesproken. Dan wil je toch

niet dat je ex in zo'n geval van je zou erven? Daarom wordt meestal bepaald dat

ook al bij het indienen van een verzoek tot echtscheiding jouw partner als erfge-

naam wordt uitgesloten. André senior had zo'n bepaling in zijn testament gezet

en daardoor kreeg Rachel niets uit zijn erfenis. Maar dat feit is door Rachel trou-

wens nooit betwist. Rachel en André waren volgens de berichten getrouwd in

gemeenschap van goederen. De helft daarvan is sowieso van Rachel, in de andere

helft doet zij vanwege die echtscheidingsclausule dan niet mee. Over de verde-

ling van die gemeenschap van goederen stapte Roxeanne naar de rechter. Zij

wilde meer inzicht in hoe dat destijds was gegaan.

Het is natuurlijk altijd verdrietig als je erfeniskwesties via de rechter moet uit-

vechten. Check dus zo af en toe je testament, en ga na of wat er in staat ook echt

is wat je wil. 

Erna Kortlang
notaris en partner verbonden aan TK in Leiden
kortlang@tk.nl
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